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Vereniging

De week van ... Robbert Smakman

Robbert Smakman (24) is bijna afgestudeerd Bestuurskundige en doet voor zijn afstudeerscriptie 
van de master Bedrijfskunde aan de VU een onderzoek naar het gebruik van ZZP’ers/associates 
bij Deloitte. Verder is hij als onderwijsmedewerker verbonden aan het Instituut Bestuurskunde in 
Leiden. Robbert vertelt over de eerste week van zijn afstudeerdstage bij Deloitte.

Door Robbert Smakman

Eigenlijk ben je 
dus gewoon weer 
eerstejaars, bedacht 
ik mij op mijn eerste 
stagedag bij Deloitte. 
Met dertig andere 
nieuwelingen bevond 
ik mij op de hoogste 
verdieping van het 
Maasgebouw met een 
fantastisch uitzicht 
over de stad waar 
‘het geld verdiend 
wordt’. Om mij heen 
waren voornamelijk 
a c c o u n t a n t s , 
fiscalisten en 
e c o n o m e t r i s t e n , 
dus ik voelde mij 
toch enigszins 

vervreemd van mijn natuurlijke habitat. Geen gebral 
over beleidsnota’s, kaderstellingen en institutionele 
integratietrajecten, nee de billable hours, business 
modellen en tal van afkortingen kwamen mij als een 
stormvloed tegemoet. Door verschillende sprekers 
werd verteld over Deloitte en alle mogelijkheden die 
je als werknemer had. Met een prima lunch en borrel 
begon ik mij toch al wat meer thuis te voelen.

Dag twee bestond uit een introductie bij de ‘function’ 
Consultancy waar ongeveer zeshonderd mensen 
werken. Hoewel Deloitte met haar 4500 medewerkers 
toch voornamelijk bekend staat als accountant of 
belastingadviseur, is een loopbaan als consultant dus 
ook mogelijk. De term ‘consultant’ bleek echter een 
redelijk loos begrip want de kennisgebieden van de 
werknemers lopen sterk uiteen. Naast mijn afdeling die 
bestaat uit consultants op het gebied van de overheid 
zijn er bijvoorbeeld adviseurs op het gebied van IT, 
financiën, corporate strategy, mergers & acquisitions 
en supply chain.

Tijdens de lunch ontmoette ik Gijs, mijn toegewezen 
buddy. Hij bleek de master Bestuurskunde aan de 
Faculteit Campus Den Haag te hebben gedaan. Na 
een carrière als officier in het leger, heeft hij voor een 
nieuwe uitdaging gekozen. Dit klikte gelijk en met 
hem was ook de eerste kennismaking met collega’s 
op ‘de afdeling’ snel gedaan. Van een echte afdeling 
a la debiteuren/crediteuren is echter geen sprake. 
‘Het nieuwe werken’ is vergevorderd en iedereen 
werkt op een grote werkvloer op zijn eigen laptop op 
een flexplek naar keuze. Daarnaast zit een consultant 
grotendeels bij de klant of op één van de andere 
kantoren van Deloitte. Hoewel de cultuur heel open is 
en je snel met collega’s om je heen aan de praat raakt, 
zie je de meeste mensen slechts zelden en dan meestal 
op de ‘homecoming’ elke vrijdag.

Daarom was het des te leuker dat op dag drie een uitje 
met mijn collega’s van Public Strategy gepland stond. 
Door middel van een GPS-spel moesten de criminelen 
door de politieagenten neergeschoten worden, wat 
resulteerde in wilde achtervolgingen van groepjes 
collega’s door Utrecht. Met een heerlijke maaltijd en 
de nodige contactgegevens was dit een mooie opstap 
naar een gezellige en hopelijk productieve periode bij 
Deloitte. 

Het is heel leuk om te zien dat Deloitte projecten doet 
die vaak worden gebruikt als voorbeeld in colleges, 
zoals de organisatie van de Nationale Politie, de 
decentralisatie van de jeugdzorg, de organisatorische 
herinrichting van de Kamer van Koophandel of de 
inhoudelijke advisering van de gemeenteraad van 
Rotterdam bij een hoorzitting over het jaarverslag met 
onder andere burgermeester Aboutaleb. Hierdoor is 
een scriptie schrijven in combinatie met een stage een 
goede manier om kennis te maken met het bedrijf, het 
vak en ervaring op te doen aanvullend op de studie.

Robbert Smakman
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